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Minuta reuniunii Consorțiului Regional de Inovare 
-11 iunie 2024- 

 
Reuniunea a avut loc în format hibrid (la Iași și online, prin platforma Zoom) în data de 11 iunie 2024, în 
intervalul orar 11:00-13:00. 
 
La reuniune au fost prezenți:  

- 30 participanți, din care 26 membri ai Consorțiului Regional de Inovare;  

- 7 reprezentanți ai ADR Nord-Est: Vasile Asandei - Director general; Gabriela Macoveiu – Director 
Comunicare, Inovare și Cooperare Externa; Lucian Sandu- Șef Birou Gestionare RIS3, Ramona 
Apreutesei, Cosmina Moscalu, Simona Ionel – Experți Birou Gestionare RIS3; Agatha Filimon - 
Șef Birou Specializare Sectorială;  
 

1. Întâlnirea a început la ora 11:00 prin anunțarea îndeplinirii conformității de desfășurare a 
evenimentului în ceea ce privește prezenţa a cel puţin două treimi  din numărul total al membrilor, 
conform Regulamentului privind Organizarea și Funcţionarea CRI și CCA. 

2. Domnul Director Vasile Asandei a adresat un cuvânt introductiv, mulțumind pentru implicare tuturor 
membrilor Consorțiului Regional de Inovare. De asemenea, a subliniat  importanța structurii CRI si 
faptul că trebuie să lucrăm impreună pentru rezultate vizibil mai bune în regiune. În mesajul său, 
domnul Asandei a punctat că succesul și progresul regiunii depind de implicarea activă și de 
colaborarea eficientă între toate părțile interesate.  

3. Doamna Director Gabriela Macoveiu a adresat un cuvânt de bun-venit, în care a mulțumit membrilor 
prezenți pentru participare și a dat cuvântul gazdei. De asemenea, a încurajat membrii CRI să 
continue să lucreze împreună și să își aducă contribuția pentru a transforma ideile inovatoare în 
realitate, contribuind astfel la dezvoltarea economică și socială a regiunii. 

4. Prof. dr. ing. Maria-Carmen Loghin, Prorector pentru Managementul Resurselor şi Dezvoltare 
Instituţională în cadrul Universității Tehnice „Gheorghe Asachi” din Iași, a fost invitată să ia cuvântul 
și a vorbit despre importanța dezvoltării instituționale. În discursul său, Prof. Loghin a subliniat rolul 
esențial pe care îl joacă dezvoltarea instituțională în asigurarea excelenței academice și a 
competitivității pe plan național și internațional. Prof. Loghin a menționat rolul formării profesionale 
continue a personalului și crearea unui mediu de lucru propice pentru inovare și creativitate. 

5. Domnul primar Mihai Chirica a fost invitat să ia cuvântul și a vorbit despre direcțiile de dezvoltare în 
Iași, în contextul Strategiei de Dezvoltare Urbană. El a subliniat importanța unor domenii cheie 
precum infrastructura, educația, sănătatea și mediul, subliniind necesitatea unei dezvoltări 
sustenabile care să răspundă nevoilor actuale ale cetățenilor, dar și să pregătească orașul pentru 
provocările viitoare. De asemenea, a menționat diverse proiecte în desfășurare și planificate care 
vizează îmbunătățirea calității vieții în Iași, atragerea de investiții și promovarea inovației 
tehnologice. 

 
6. Conform Agendei evenimentului, subiectele abordate au fost: 

✓ Stadiul actual de pregatire al apelurilor din Programul Regional Nord Est ce urmează a fi 
lansate în 2024 (Gabriela Macoveiu, Ramona Apreutesei, Cosmina Moscalu) 
Au fost prezentate aspecte generale privind apelulurile ce urmează a fi lansate anul acesta 
în cadrul Programului Regional Nord-Est 2021-2027, din Prioritatea 1 - O regiune mai 
competitivă, mai inovativă. Astfel au fost prezentate informații generale pentru 
următoarele apeluri: 

❑ Activități CDI și investiții în organizațiile CDI publice și universități 
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❑ Proiecte de CDI și investiții în IMM 
❑ VInnovate 2024 
❑ Proiecte demonstrative ale IMM (proof-of-concept) 
❑ Investiții pentru creșterea durabilă a IMM 

Domnul Șerban-Cezar Strătilă a făcut observații referitoare la criteriile de selecție 
prezentate în cadrul apelului "Investiții pentru creșterea durabilă a IMM", subliniind în mod 
special motivele pentru care domeniul textilelor, în corelație cu soldul negativ din balanța 
comercială, ar putea fi considerat irelevant. 
Doamna Caterina Ailiesei a adresat o întrebare cu privire la proiectele incluse în portofoliul 
RIS3 Nord-Est și posibilitățile de finanțare prin PR Nord-Est 2021-2027. 
Domnul Marius Olariu a făcut câteva mențiuni cu privire la perioada de implementare a 
proiectelor în cadrul apelului Proof-of-concept. 

✓ Noutăți privind alte demersuri ale ADR pentru a susține difuzia inovarii și cooperarea 
interregionala (Gabriela Macoveiu, Agatha Filimon, Lucian Sandu)  
Doamna Director Gabriela Macoveiu a prezentat activități și proiecte de inovare și 
cooperare interregională ale ADR Nord-Est, precum: REGIO GREEN TEX (Consolidarea 
circularității textilelor inovatoare în regiunile Europei), IaaS4DR (Inovația ca serviciu pentru 
inovare accelerată și tranziție industrială în zonele industriale rurale și îndepărtate cu 
capacitate scăzută de inovare în regiunea Dunării), DAPHNE (Decarbonizarea sistemului de 
sănătate în regiunile UE), PRECISEU (Stimularea medicinii personalizate prin conectarea 
ecosistemelor de inovare din Europa). 
S-au prezentat activități desfășurate în cadrul BSS, precum proiecte interregionale în care 
ADR Nord-Est este partener direct, platforme europene de inovare în care ADR Nord-Est 
este membră, precum și alte activități ca Boot-camp / Tabara de cercetare RO – Olanda de 
Nord, ed. a VI-a. 
De asemenea, s-au adus informații despre Grupul de lucru privind difuzarea inovării, din 
care face parte ADR Nord-Est prin reprezentatul Biroului de Gestionare RIS3, 
menționându-se principalele provocări pentru implementare identificate în cadrul 
discuțiilor. 

✓ Actualizare ROF CRI/CCA (Gabriela Macoveiu) 
S-au prezentat punctual câteva propuneri de modificare a Regulamentului privind 
Organizarea şi Funcţionarea CRI și a CCA în Regiunea Nord-Est. Acestea au rolul de a 
îmbunătăți modul de desfășurare organizatorică a consorțiului și a impactului acestuia în 
regiune, prin optimizarea proceselor de colaborare, creșterea eficienței administrative și 
consolidarea sinergiilor între actorii locali. 
După prezentare, s-au supus aprobării modificarile aduse in cadrul Regulamentului privind 
Organizarea și Funcţionarea CRI și CCA. 
Toți  cei 23 de membri cu drept de vot prezenți au aprobat modificările propuse. 
Regulamentul privind Organizarea și Funcţionarea CRI și CCA actualizat a fost considerat 
aprobat.  

✓ Situația componenței CRI Nord-Est (Cosmina Moscalu) 
Prezentarea a oferit informații cu privire la modificările survenite în structura 
organizatorică de la ultima întâlnire, ca urmare a aplicării Regulamentului privind 
Organizarea și Funcționarea CRI și a CCA în Regiunea Nord-Est, precum și din cauza 
schimbărilor apărute în urma încetării raporturilor de muncă între anumiți membri CRI și 
instituțiile reprezentate în consorțiu. 

✓ Atelierul de descoperire antreprenorială în sectorul Textile ”Educație, antreprenoriat și 
inovație în domeniul textilelor inteligente și circulare” (Agatha Filimon) 
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Prezentarea a oferit informații despre Atelierul de descoperire antreprenorială în 
domeniul textile,  intitulat ”Educație, antreprenoriat și inovație în domeniul textilelor 
inteligente și circulare” care a avut loc pe 23 mai 2024 la Piatra Neamt, organizat de 
Agentia pentru Dezvoltare Regionala Nord-Est, în colaborare cu Universitatea Tehnică 
„Gheorghe Asachi” din Iaşi (Facultatea de Design Industrial și Managementul Afacerilor). 
În plus s-a prezentat conceptul NERO GreenTex Hub care își propune promovarea unui lanț 
valoric de textile circulare cu deșeuri minime (zero-waste) în nord-estul României, prin 
soluții inovatoare cu potențial de multiplicare. 

 
 

Prezentările sunt anexate prezentei minute.   
 

   
 
             Data:                                                                                                                                                Întocmit: 
            19 iunie 2024                                                                                                                     Cosmina Moscalu 
 


